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Monika Kazimierczak 
z dzie mi Matyld  i Wojtkiem
pracownik urz du

 
Uwa am, e wojsko zawodowe 

jest lepszym rozwi zaniem - wtedy 
ka dy podejmuje wiadom  decyzj , 
czy faktycznie chce s u y  narodowi 
i ojczy nie i czy jest to jego powo-
anie. Przyznam szczerze, e je li 
chodzi o nasze wojsko, to nie mam 
jakiej  szczegó owiej oceny, nigdy 
nie mia am styczno ci z wojskiem 
czy te  wojskowymi. Bior c pod uwa-
g  to, co obecnie dzieje si  na wie-
cie, uwa am, e zbrojenie si  jest 
istotnym celem. Jak pokaza a I i II 
wojna wiatowa nigdy nie wiadomo, 
co si  mo e wydarzy  w przysz o-
ci, zatem powinni my przeznacza  
rodki na wyspecjalizowane wojsko. 

Patrz c z perspektywy s u by w kraju 
i za granic , mo na zdecydowanie 
stwierdzi , e polscy o nierze radz  
sobie z trudnymi zadaniami i wyzwa-
niami. Je eli podejmuj  wiadom  
decyzj , e chc  s u y , wyje d a  
na trudne misje, to jak najbardziej 
wykazuj  si  dzielno ci . 

Na de  ladach i podczas obcho-
dów uroczysto ci pa stwowych jak 
np. 11 Listopada czy 15 Sierpnia 
nasze wojsko prezentuje si  bardzo 
dobrze. 

Wojsko kojarzy si  jako strefa 
stricte dla m czyzn, niemniej jed-
nak, je li kobiety czuj  to, chc  to 
robi , to jak najbardziej powinny 
realizowa  swoje marzenia. 

Szymon Ilski  
pracownik ubezpieczeniowy

Moim zdaniem zdecydowanie 
lepsza jest s u ba obowi zkowa. 
Kszta towa o to charakter m -
czyzny, wydaje mi si , e dzi ki 
temu wojsko by o silniejsze. Co 
do s u by kobiet, to powinna by  
ona fakultatywna, mog  wykony-
wa  wszelkie powierzone im tam 
zadania. 

Mamy bardzo s ab  armi , stary 
sprz t. Mieliby my powa ny pro-
blem, gdyby wynikn  teraz jaki  
kon  ikt, wojna. Powinni my si  do-
zbraja , jest to wa ne dla tak du-
ego kraju jak Polska. Moi koledzy 

i cz onkowie rodziny, którzy s u  
w wojsku, równie  wypowiadaj  
si  na ten temat krytycznie. Mimo 
to uwa am, e nasze wojsko po-
tra   dobrze zaprezentowa  si  na 
de  ladach, sam lubi  je ogl da . 

Moim zdaniem ka dy o nierz, 
który decyduje si  walczy  za pa -
stwo, jest dzielny. 

Micha  Olszewski 
z synkiem Bartkiem
prowadzi dzia alno  
gospodarcz

Uwa am, e lepsze jest wojsko 
zawodowe - wtedy idzie do wojska 
ten, kto chce, i pó niej faktycznie 
si  na tym zna, jest wyszkolony i w 
nag ych sytuacjach wie, co robi . 
My l , e nasze wojsko jest coraz 
bardziej do wiadczone i ma coraz 
lepszy sprz t. Na de  ladach dobrze 
si  prezentuje, chyba jak wi kszo  
wojsk, jednak nie jest to faktyczny 
wyznacznik przygotowania. Mia em 
ostatnio do czynienia z o nierzem 
odzi podwodnej. Jego zdaniem 
zbyt ma y nacisk k adziemy na 
rozbudowywanie naszej  oty i o-
dzi podwodnych, które znacz co 
mog  przys u y  si  obronno ci 
kraju, gdy  mog  by  rozsiane po 
ca ym wiecie. Jest takie przys o-
wie: „Je li chcesz pokoju, szykuj 
si  do wojny”, dlatego uwa am, 
e powinni my ponosi  wydatki na 

zbrojenia. S dz , e Polacy maj  
opini  dzielnych o nierzy, jednak 
wola bym, aby byli raczej skuteczni 
ni  dzielni, by nie musieli gin  na 
wojnie, a mimo to by przys u yli 
si  zwyci stwu.

Je li chodzi o obecno  ko-
biet w wojsku, to my l , e, tak jak 
w ka dym zawodzie, zale y to od 
stanowiska - niektóre zadania s  
wr cz niewskazane dla pa , cho by 
z powodów zdrowotnych. 

Andrzej Mo
 lmowiec 

Uwa am, e zawodowa s u ba 
jest lepsza od obowi zkowej, dlatego 
e wspó czesna technika wojskowa 

jest na tyle zaawansowana, e trzeba 
j  odda  w r ce zawodowców. Nie 
widz  przeciwwskaza , aby kobiety 
zajmowa y w wojsku stanowiska od 
szeregowca do genera a. Je li cho-
dzi o mnie, to gdy by em studentem, 
odbywa em obowi zkowe szkolenie, 
czego nie wspominam sympatycz-
nie - by a to dla mnie strata czasu. 

Nasze wojsko tylko adnie si  
prezentuje na de  ladach. Obawiam 
si , e obecne Wojsko Polskie nie 
by oby w stanie obroni  naszego 
kraju. Mam wiele uwag co do uzbro-
jenia, planów modernizacji i zaku-
pów. Podzielam opnie tych, którzy 
uwa aj  te programy za chaotyczne, 
niekonsekwentne, które w efekcie nie 
poprawiaj  bezpiecze stwa Polski. 
S dz , e nale y zachowa  obecny 
poziom  nansowania zbroje  - po-
winni my zakupi  nowoczesne sa-
moloty, czo gi, zadba  o marynark  
wojenn , jednak to wszystko musi 
by  robione z g ow . 

Moim zdaniem zarówno w prze-
sz o ci, jak i obecnie polski o nierz 
jest o nierzem dzielnym, co pokaza-
y m.in. misje, w których uczestniczy . 

Krzysztof Libera 
doradca ds. sprzeda y 
samochodów

Wojsko zawodowe, takie jakie 
mamy obecnie, to dobre rozwi -
zanie. Ten, kto ma ochot , powo-
anie idzie do wojska, natomiast 
je li kto  nie chce, to nie powinien 
by  do tego zmuszany. Uwa am, 
e z naszym wojskiem jest lepiej 

ni  by o, ale jest jeszcze wiele do 
zrobienia. Na tle innych krajów nie 
mamy najnowszego sprz tu czy te  
wystarczaj co wyszkolonej kadry. 

Zdecydowanie powinni my si  
zbroi , gdy  sytuacje na wiecie 
s  ró ne, musimy by  przygo-
towani na wszelkie zagro enia. 
W wojsku nie chodzi o de  lady, 
tylko o odpowiedni sprz t i ludzi, 
którzy b d  w stanie nas obroni . 
De  lada to tylko sposób prezencji, 
a nie g ówne zadanie. My l , e 
dawniej polski o nierz mia  opini  
dzielnego, jednak czasy si  zmieni-
y. Przypuszczam, e gdyby dosz o 
do jakich  nowych kon  iktów, to ju  
by tak nie by o. 

Jak najbardziej popieram obec-
no  kobiet w wojsku, je li tylko 
maj  na to ochot  i czuj  si  w tym 
spe nione, mog  wykonywa  takie 
same zadania jak m czy ni.
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